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S/BR .0002.4.2012           

Protokół Nr  XX/12 
z XX sesji Rady Miejskiej w Rynie 

z dnia 30 maja 2012 roku 
 

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ryn 
w godz.15:00 do 16: 30. 

 

W obradach uczestniczyli: 

 Radni Rady Miejskiej 

 Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 

 Sekretarz Gminy – Barbara Kowalska 

 Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 
-           Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
-           Mieszkańcy Miasta i Gminy 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu  z  poprzedniej sesji.  
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości w Skorupkach  
    obręb Rybical.                                                                                                                    
9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości w obrębie wsi  
     Szymonka.                                                                                                                         
10. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej i wyłączenia odcinka drogi 
      z użytkowania.                                                                                                                  
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół oraz ich obwodów na terenie 
      gminy Ryn.                                                                                                                        
12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pt.:” Aktywizacja społeczno- 
     zawodowa bezrobotnych, jako sposób zapobiegania wykluczeniu społecznemu” w ramach 
     Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII- promocja integracji społecznej.     
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn 
      na lata 2012-2019.                                                                                                            
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2012 r.                                            
15. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla gminy Ryn.                                   
16. Przygotowanie Miasta i Gminy do sezonu letniego. 
17. Sprawy rożne.    
18. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia XX Sesji Rady Miejskiej w Rynie  dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej  Pan J. Guz. 
Stwierdził prawomocność obrad. Na 15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. 
Nieobecny:  Pan M. Szczebiot , Pan D.Ćwik. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.2 Przyjęcie porządku obrad. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG- wniósł o przyjęcie w formie uchwały  „ Oceny zasobów pomocy 
społecznej za rok 2011 dla gminy Ryn” zawartej w punkcie 15 porządku obrad. 
 
Rada jednogłośnie, w obecności 13 radnych,  przyjęła porządek obrad z zaproponowaną powyżej 
zmianą. 
 
 
Ad.3 Przyjęcie protokołu  z  poprzedniej sesji.  
 
Uwag do protokółu nie zgłoszono. 
Protokół  został przyjęty przez Radę  9 głosami - za , przy 4 głosach wstrzymujących się. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji  kolejnego porządku obrad Pan J. Karpiński – Burmistrz –  z 
okazji święta instytucji kultury złożył Dyrektorowi Biblioteki Publicznej oraz Dyrektorowi 
Ryńskiego Centrum Kultury gratulacje i podziękowanie za dobrą pracę tych jednostek. Dodał, że 
Stowarzyszenie Bibliotek wytypowało Panią M. Tuczyńską – Dyrektora  Biblioteki do tytułu „ 
Bibliotekarz Roku”. 
 
Pani M. Tyczyńska – Dyrektor Biblioteki Publicznej w Rynie podziękowała za życzenia. 
Przedstawiła informację w zakresie funkcjonowania biblioteki. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – podkreślił, że w jego ocenie obie placówki pracują bardzo dobrze 
z pożytkiem dla społeczeństwa. 
Burmistrz złożył życzenia z okazji minionego „ Dnia Samorządowca ” radnym i pracownikom 
urzędu. 
 
Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w   
         okresie   między sesjami. 
 
Pan J. Guz – Przewodniczący Rady przedstawił: 
1/ pismo Warmińsko - Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie informujące o wyrażeniu 
zgody przez Ministra Spraw Zagranicznych na przystąpienie miasta Ryn do międzynarodowego 
zrzeszenia Cittaslow – kserokopia pisma stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu 
2/ rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Warmińsko - Mazurskiego ( PN.4131.96.2012) 
stwierdzające nieważność uchwały Nr XVIII/156/12 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 5 marca 2012r. 
w sprawie wprowadzenia „ Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Ryn na 2012r. – w części dotyczącej § 11 
załącznika do uchwały – kserokopia pisma stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
3/ rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Warmińsko - Mazurskiego ( PN.4131.84.2012) 
stwierdzające nieważność uchwały Nr XVIII/158/12 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 5 marca 2012r. 
W sprawie uchwalenia „ Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
gminy w latach 2012-2016 ” – kserokopia pisma stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu 
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4/ pismo Międzyzakładowej Organizacji Związkowej Pracowników Oświaty NSZZ „ Solidarność” 
w Wilkasach o poinformowanie o terminie i miejscu obrad Sesji Rady Miejskiej podczas, której 
będą poruszane sprawy związane z arkuszem organizacyjnym Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
- kserokopia pisma stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu 
5/ odpowiedź na powyższe pismo, w który stwierdza, że sprawy związane z arkuszem 
organizacyjnym nie leżą w gestii Rady Miejskiej, lecz Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
i Burmistrza MiG – pismo stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.5  Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między    
          sesjami. Sprawozdanie - stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
Burmistrz MiG poinformował, że: 
1/  w  rankingu gmin zamieszczonym  „ Gazecie Olsztyńskiej ”: – w wydatkach ogółem  na 116 
gmin , Gmina Ryn jest na 51 miejscu; w wydatkach na jednego mieszkańca – na pozycji 5; w 
zakresie zadłużenia – na miejscu 13; ogółem Ryn zajął 13 miejsce; w grupie gmin miejsko-
wiejskich Ryn zajmuje 5 miejsce  
2/ uczestniczył w konferencji poświęconej polityce rolnej, w której udział wziął minister rolnictwa 
Marek Sawicki 
3/ odbyło się spotkanie z mieszkańcami Głąbowa w sprawie budowy biogazowni, której 
mieszkańcy się obawiają; planowana biogazownia ma opierać się na produktach roślinnych, 
głównie kukurydzy 
4/ odbyły się dwa posiedzenia rady budowy Ekomariny 
5/ w urzędzie marszałkowskim odbyło się spotkanie w sprawie przebiegu drogi krajowej nr 16 
6/ złożono wniosek dla sołectwa Prażmowo do departamentu wiejskiego, w ramach programu 
aktywna wieś  
7/ odbyło się walne zebranie Fundacji Ochrony Wielkich Jezior Mazurskich, na którym dokonano 
zmian w składzie zarządu 
8/ odbyło się walne Mazurskiego Związku Międzygminnego – Gospodarki Odpadami; omawiano 
problemy związane z budową zakładu; firmy wykonawcze próbują wyciągnąć od inwestora 
dodatkowe pieniądze; może dojść do sytuacji, że wykonawca zejdzie z budowy i wtedy trzeba 
będzie ogłaszać kolejny przetarg 
9/ Ochotnicze Straże Pożarne uczestniczyły Wilkasach w zawodach z zakresu ratownictwa 
wodnego i zajęły III miejsce 
10/ odbyło się spotkanie z udziałem kierowników gminnych jednostek poświęcone realizacji 
budżetu 
11/ ogłoszono przetarg na zakup słupów energetycznych dla miasta 
12/ w Urzędzie Miasta i Gminy trwały kontrole w zakresie obrony cywilnej, zarządzania 
kryzysowego, wykorzystania dotacji 
13/ kończą się programy unijne 2007 – 2013, ale  zapowiadane są kolejne, w związku z tym 
Burmistrz poprosił radnych, aby zastanowili się na działaniami, które można by podjąć w 
przyszłości 
14/ zadłużenie Szpitala Powiatowego w Giżycku sięga 9 milionów zł. 
15/ w Rynie odbyło się Forum Ekologiczne 
16/ odbyło się spotkanie ze związkiem zawodowym nauczycieli „ Solidarność” 
17/ Miasto Giżycko obchodzi 400 lecie 
19/ w minioną sobotę odbyła się uroczystość związana z ufundowaniem, przed 6 laty,  sztandaru 
dla 112 batalionu z Giżycka 
20/ na boisku „ Orlik” stwierdzone zostały uchybienia; firma nie odpowiada i jest zagrożenie, że 
znajduje się w stanie upadłości 
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Ad.6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. Ad.7. Odpowiedzi na wnioski,   
                                                  interpelacje i zapytania. 
 
Pan D. Kowalski zapytał, czy firma budująca „ Orlik ” otrzymała całą kwotę za zrealizowaną 
inwestycję. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że pozostało 30% kwoty do momentu rozliczenia 
gwarancji. 
 
Pan M. Kowal zapytał o termin zakończenia budowy wodociągu i kanalizacji w Krzyżanach. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że termin zakończenia inwestycji planowany jest na  
październik, listopad. 
 
Pan K. Jarosz poinformował, że Stowarzyszenie „ FENIKS” zakwalifikowało się do projektu  
„ Podziel się posiłkiem”. Zapytał, czy gmina wesprze stowarzyszeni w realizacji projektu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że jeżeli pozwolą na to możliwości prawne i 
finansowe.  
 
 
Ad.8.  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości  
          w Skorupkach obręb Rybical ( nr 226/1 i 226/2).                                                                                                                
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży nieruchomości  w Skorupkach obręb Rybical.                                                                                                                    
 
Rada podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XX/165/12 stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości w obrębie   
         wsi  Szymonka ( nr 80/9 i 80/10). 
                                                                                                             
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży nieruchomości  w obrębie  wsi  Szymonka.                                                                                                        
 
Rada podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XX/166/12 stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokółu. 
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Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej i wyłączenia  
           odcinka  drogi  z użytkowania.                                                                                                                  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie pozbawienia kategorii 
drogi gminnej i wyłączenia  odcinka  drogi  z użytkowania.     
 
Rada podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XX/167/12 stanowi załącznik nr  10  do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół oraz ich obwodów na   
        terenie  gminy Ryn.                                                                                                                        
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
 
Pani A. Jucewicz – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformowała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci 
publicznych szkół oraz ich obwodów na  terenie  gminy Ryn.                          
 
Rada podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XX/168/12 stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pt.:” Aktywizacja     
           społeczno-    zawodowa bezrobotnych, jako sposób zapobiegania wykluczeniu   
           społecznemu” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII-   
           promocja integracji społecznej.     
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
 
Pan K. Jarosz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
realizacji projektu pt.:” Aktywizacja   społeczno-    zawodowa bezrobotnych, jako sposób 
zapobiegania wykluczeniu  społecznemu” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
Priorytet VII-  promocja integracji społecznej.     
  
Rada podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XX/169/12 stanowi załącznik nr  12  do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn 
      na lata 2012-2019.                                                                                                            
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
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Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2012-2019.                                                                                                            
 
Rada podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XX/170/12 stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokółu 
 
 
Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2012 r.                                
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy 
Ryn na 2012 r.                                
 
Rada podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XX/171/12 stanowi załącznik nr 14   do niniejszego protokółu 
 
 
Ad.15.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Miasta i 
Gminy Ryn za rok  2011 .                                 
 
Pan K. Jarosz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia oceny 
zasobów pomocy społecznej Miasta i Gminy Ryn za rok  2011 .                                 
 
Rada podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XX/172/12 stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokółu 
 
 
Ad.16. Przygotowanie Miasta i Gminy do sezonu letniego. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił informację  w zakresie przygotowania Miasta i 
Gminy do sezonu letniego. Poinformował , że miasto i gmina zawsze musi być przygotowane do 
funkcji, którą sprawuje. Infrastruktura, która jest podstawą rozwoju w każdym zakresie, w tym 
turystycznym, musi spełniać odpowiednie standardy. Poinformował, że w nadchodzącym sezonie 
planuje się między innymi takie imprezy, jak : - Biesiadę OLDTIMERÓW, Dni Rynu z Mazurskim 

Targiem Rybnym, I Mazurski Festiwal Filmowy. 
Burmistrz dodał, że według zapewnień Pana Kierownika Posterunku Policji w Rynie nie powinno 
być problemów w zakresie bezpieczeństwa. W sezonie będzie stacjonowała wodna karetka 
pogotowia. Na Jez. Ołów,  „ w miejscu do kąpania” będą zatrudnieni ratownicy. W okresie wakacji 
boiska „ Orlik” mają być czynne od godz.10:00. Dlatego ogłoszony został nabór na kolejnego 
animatora. Na Pl. Wolności zostaną ustawione donice z kwiatami, zostaną zakupione kosze na 
śmieci. Ścieżka wokół Jez. Ołów zostanie obkoszona. 
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Pan J. Guz – Przewodniczący Rady – stwierdził, że konieczne jest ustawienie koszy, obręczy z 
workami  również  na plaży. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że zostaną ustawione. 
 
Pan D. Kowalski podkreślił, że plaża jest nieprzygotowana do sezonu, w deskach na pomoście 
sterczą gwoździe na 2 cm. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że zostanie przygotowana. Grabiono już tam 
piasek. 
 
Pan M. Kowal poinformował, że są problemy w dodzwonieniu się na numer alarmowy 112, bo 
dzwoniąc pod ten numer odzywa się Olsztyn, który przełącza rozmowę do Rynu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że już pisał w tej sprawie, ale ponowi pismo. 
 
Pan A. Sadurski – Kierownik Posterunku Policji – stwierdził, że przełączanie rozmów do Rynu nie 
ma sensu, bo tu nie ma dyżurnego. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poprosił radnego powiatu Pana M. Podskalnego, obecnego 
na posiedzeniu, aby poruszył ten temat na sesji powiatu, w dniu jutrzejszym. 
 
Pan K. Jarosz stwierdził, że pomosty nad  Jez. Ryńskim przy przystani są w tragicznym stanie i 
trzeba coś z nimi zrobić. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że pomost ten jest przewidziany do remontu w 
drugim etapie i dlatego być może pozostanie w takim stanie nawet przez nadchodzący sezon. 
 
 
Ad.17. Sprawy rożne.    
 
Pan K. Jarosz poprosił Dyrektor RCK o przekazanie podziękowań Pani T. Piątek pracownikowi 
RCK za napisanie programu „ Podziel się posiłkiem”. 
 
 
 
Ad.18. Zamknięcie posiedzenia. 

 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad XX sesji Przewodniczący Rady zamknął obrady. 
 
 
 
Protokółowała:                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Bożena Dybała                                                                             Jarosław Guz 
 


